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VNG reactie debat prijsplafond 10 november 

  

 

Geachte woordvoerders economie van de vaste Kamercommissie Economische Zaken en Klimaat, 

  

U heeft donderdag 10 november uw notaoverleg over het prijsplafond. Dit heeft een rechtstreekse 

invloed op gemeenten. De VNG wil u graag vier aandachtspunten meegeven. 

  

Prijsplafond  

Op 10 oktober hebben Aedes, IVBN, VEH, VNG, Woonbond, Kences, LSVb en FNV Young & 

United een brief aan het kabinet gestuurd over de noodzaak om ook voor blokverwarming en 

onzelfstandige woonruimte een energieprijsplafond uit te werken, met daarin een aantal 

oplossingsrichtingen. We willen hierbij deze brief nogmaals onder de aandacht brengen. Als de 

situatie van blokverwarming niet wordt meegenomen in het prijsplafond, zullen ongeveer 450.000 

grotendeels kwetsbare huishoudens financieel verder onder druk komen te staan.  

 

Extra vaart in energiebesparing door grootschalige isolatie 

Het prijsplafond is financieel onhoudbaar en biedt geen structurele oplossing. Daarom vragen de 

VNG, Bouwend Nederland, NVDE en Isolerend Nederland gezamenlijk om voor het eind van 2022 

met een grootschalige aanpak te komen om de isolatie te versnellen. Zo kunnen we het 

energieverbruik van inwoners, mkb en maatschappelijke instellingen definitief verlagen.  

 

Impact voor gemeenten én hun ondernemers 

Gemeenten ontvangen veel signalen van MKB-ers van wie het water aan de lippen staat. De 

coronapandemie, de oorlog in Oekraïne en inflatie zorgt voor een stapeling van problematiek voor 

ondernemers die essentieel zijn voor de leefbaarheid en vitaliteit van onze dorpen en steden.  

Uit een uitvraag van de VNG onder gemeenten begin november komt terug dat veel ondernemers 

aangeven hun energierekening niet meer te kunnen betalen en kosten niet door te kunnen 

berekenen naar consumenten. Dit speelt in veel sectoren. Daarbij wordt aangegeven dat met de 

voorgenomen TEK regeling de termijn van 1 april te laat komt voor veel ondernemers. Ook de eis 

dat de energiekosten 12,5% van de omzet moeten bedragen om in aanmerking te komen voor de 

regeling sluit veel ondernemers uit van deze regeling. Gemeenten maken zich zorgen dat veel 

ondernemers hierdoor tussen wal en schip dreigen te raken met disruptieve gevolgen voor de 

leefbaarheid èn de economische vitaliteit van de regio.  

- Van belang is dat de TEK regeling zo veel mogelijk ondernemers bereikt en zo snel en 

toegankelijk mogelijk beschikbaar komt. 

 

Gemeenten staan als eerste overheid in de frontlinie van publieke dienstverlening aan veel 

ondernemers. Er is nu dringend behoefte aan een verbeterde samenwerking in de publieke 
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dienstverlening op landelijk, regionaal en lokaal niveau zoals begin juni aanbevolen door het Comité 

voor Ondernemerschap.  

- Zowel vanwege de (stapelings)problematiek van ondernemers als ten aanzien van de 

aanpak van de grote maatschappelijke opgaven is het urgent dat het rijk zo snel mogelijk 

opvolging geeft aan het advies van het Comité en met de VNG en de andere 

medeoverheden hierover in gesprek treedt. 

  

Voortbestaan zwembaden en schaatsbanen op het spel  

De “gewone sport- en beweegaanbieders lijken binnen de TEK te kunnen vallen. Voor zwembaden 

(en schaatsbanen) is de TEK echter geen oplossing. De ongeveer 650 publiek toegankelijke 

zwembaden (waaronder ca. 250 buitenbaden) zijn vrijwel allemaal gemeentelijk eigendom. De 

exploitatie kent daarentegen vele verschillende vormen, van lokale “vrienden van, lokale 

exploitanten tot exploitatie door grote landelijke ketens.  

  

Er is geen zwembad in ons land dat winst maakt. Gemeenten staan derhalve “aan de lat” als een 

zwembad kopje onder dreigt te gaan. Zwembaden zijn essentieel in de keten van veiligheid voor 

onze burgers als het gaat om het leren zwemmen en het onderhouden van de zwemvaardigheid. 

Jaarlijks bezoeken ruim 90 miljoen mensen de Nederlandse zwembaden. Het berekende 

energieprobleem over het laatste half jaar van 2022 en het jaar 2023 is bijna 380 miljoen euro. Ook 

de gemeenten kunnen dit financiële probleem niet dragen.  

- Ons voorstel is om de zwembaden uit de TEK regeling te halen en een regeling te treffen 

rechtstreeks met de minister van Sport om te voorkomen dat zwembaden moeten sluiten. 

Een SPUK á la de SPUK IJZ-regeling voor COVID zou wat ons betreft dan een goede 

oplossing kunnen zijn. 

- IJsbanen hebben hetzelfde problemen met hun energielasten. De TEK is onvoldoende om 

hen overeind te houden. Graag vragen wij uw aandacht dat ook deze sportaccommodaties 

sluiting dreigt en voorzien in een grote behoefte van veel verenigingen én de topsport.  

 


